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  Vážení spoluobčané, 

nastal čas adventu, blíží se vánoce a s nimi konec roku. Dnes také vychází 

poslední číslo letošního ročníku „Valských novinek“, ve kterém bych chtěl 

shrnout informace o tom, jak zastupitelstvo obce Valy v období roku 2014 

plnilo svá přijatá usnesení. 

V tomto roce byla dokončena v západní části obce výstavba „ Chodníku a 

mostu pro pěší ve Valech“. Stavba byla realizována firmou Ing. Františka 

Schlehofera. Za stavební práce obec uhradila po odečtení penále 

(27 000Kč za nedodržení termínu ) částku  636 630 Kč. Na akci obec 

získala příspěvek od Krajského úřadu KK z „Programu obnovy venkova“ 

ve výši 180 000Kč. Zbylou částku 456 630 hradila obec ze svých 

prostředků. 

Byla realizována druhá etapa výstavby projektu „Chodník a lávka v 

Kynžvartské ulici“. Předmětem zakázky bylo dokončení stávajícího 

chodníku (u dětského hřiště) chodníkovým přejezdem v ulici Zelená,   

provedením části dešťové kanalizace a vybudováním sjezdu ze silnice č. lll/2114 na p.p.č.186/2 Kynžvartská 

ul.. Za tuto zakázku jsme ze svých zdrojů zaplatili 597 883 Kč. 

Dále jsme obdrželi dotaci na spolufinancování 

projektu v rámci Operačního programu Životní 

prostředí z prostředků Státního fondu životního 

prostředí ČR, prioritní osa 4, na  malé nákladní 

vozidlo. Celkové výdaje na vozidlo i s kontejnery 

činily 2 491 330 Kč. Po odečtení obdržené 

podpory obec uhradila zbylou částku 251 313 Kč. 

Podali jsme žádost o podporu na rekonstrukci 

tenisového kurtu, kde plánujeme vystavět 

víceúčelové sportovní hřiště. 

Pokračovali jsme v přípravě nového Územního 

plánu. Během roku se zpracovaly připomínky a 

námitky. Dne 18. 12. 2014 proběhlo opakované 

veřejné projednání. Územní plán Valy by měl být 

schválen počátkem roku 2015. 

V rozpočtu pro letošní rok bylo počítáno s realizací  dešťové kanalizace v ulici „Zelená“, ale vzhledem 

k vypořádání majetkoprávních vztahů byla akce odložena na rok 2015. V současné době pokračujeme s 

přípravou projektové dokumentace.  

V dubnu 2014 jsme splatili úvěr za opravu komunikací provedenou v roce 2010. 

Pokračujeme ve spolupráci s Úřadem práce Cheb a za jejich pomoci s úhradou mzdy zaměstnáváme dva 

pracovníky.  

Prodloužili jsme smlouvu s Městskou dopravou Mariánské Lázně, s.r.o. k zajištění večerního spoje M. L. – 

Valy a zpět. 

V nejbližší době nás čeká schválení rozpočtu na rok 2015, dořešení některých majetkoprávních vztahů a 

příprava podkladů pro podání žádostí o další dotace.  

Vážení občané, dovolte, abych Vám jménem celého zastupitelstva poděkoval za Váš aktivní přístup a 

přiloženou ruku k dílu při zkrášlování obce a popřál Vám hezký a klidný zbytek roku, šťastné a pohodové 

Vánoce prožité v kruhu Vašich nejbližších, a do roku 2015 pevné zdraví a splnění všech Vašich přání a 

předsevzetí. 

Quido Vlk -  starosta 

Čtvrtletník obecního úřadu ve Valech, číslo 19, pod reg. zn. E 19845                               dne: 20.12.2014 



 
Zápis z 30. zasedání ZO ze 3. 10. 2014  

*Bylo schváleno proplacení faktury za vyhotovení projektové dokumentace k víceúčelovému hřišti 17x35m 

Valy ve výši 26 620,-Kč včetně DPH. 

* Bylo schváleno proplacení faktury za úpravy návrhu ÚP Valy před opakovaným veřejným projednáním ve 

výši 45 980,-Kč. 
 

Zápis z ustavujícího zasedání ZO Valy ze  dne 5. 11. 2014 

*Noví členi zastupitelstva složili slib. Žádný člen zastupitelstva neodmítl složit slib ani nesložil slib s 

výhradou 

* Zastupitelstvo obce Valy určuje, že pro výkon funkce neuvolněných členů zastupitelstva obce – 

místostarosta, členové zastupitelstva a předsedové finančního a kontrolního výboru – nebudou tyto funkce 

odměňovány. 

*Zastupitelstvo obce Valy volí starostou obce pana Quido Vlka. 

*Zastupitelstvo obce Valy volí místostarostou Ing. Petra Hroudu. 

*Zastupitelstvo obce Valy zřizuje finanční výbor a kontrolní výbor. Oba výbory budou pětičlenné. 

*Zastupitelstvo obce Valy volí předsedou finančního výboru pana Radovana Barcabu. 

*Zastupitelstvo obce Valy volí předsedou kontrolního výboru paní Zdeňku Medalovou. 

*Zastupitelstvo obce Valy volí členem kontrolního výboru paní Yvonu Marvalovou, pana Petra Matouška, 

Ladislava Fialu a Miroslava Kakaše.                                        

* Zastupitelstvo obce Valy volí členem finančního výboru paní Jiřinu Musilovou, Šárku Křížkovou, Hanu 

Bugyiková a pana Petra Filipčíka. 

*Paní Jaroslava Alexová ukončila činnost obecního kronikáře. ZO Valy schvaluje novou kronikářkou obce 

Valy paní Janu Vlkovou. 

* Zastupitelstvo obce schvaluje využití podpory na projekt „Zlepšení nakládání s odpady v obci Valy“: 90% 

z celkových výdajů ve výši 2 285 756 Kč a 10% z celkových výdajů ve výši 253 974 Kč hradí obec ze svých 

zdrojů. 

*Zastupitelstvo obce Valy schvaluje uzavření kupní smlouvy na základě Smlouvy o smlouvě budoucí kupní 

ze dne 16. 2. 2006 mezi Správou železniční dopravní cesty a Obcí Valy  

*:Zastupitelstvo obce Valy schvaluje nákup pozemkových parcel v k.ú. Valy u Mariánských Lázní č.p.p. 5/3 

o výměře 279 m2, č.p.p. 437/19 o výměře 47m2, č.p.p. 561 o výměře 290m2 za cenu 40 Kč/m2 od 

spolumajitelů, které zastupuje paní Rychetská Marie. Záměr nákupu byl zveřejněn na úřední desce v období 

od 24. 9. 2014 – 10.10.2014. 

*Zastupitelstvo obce Valy schvaluje přijetí nabídky na dodávku zemního plynu a elektřiny na roky 2015-

2016 od společností ČEZ Prodej, s.r.o 

ZÁPIS z 2. zasedání ZO Valy ze dne 1. 12. 2014  

*Zastupitelstvo obce Valy volí předsedou sociálně-kulturní a sportovní komise pana Tomáše Podzimka. 

*Zastupitelstvo obce Valy určuje pro celé volební období starostu obce pana Quido Vlka  

pro spolupráci s pořizovatelem při pořizování územně plánovací dokumentace obce Valy. 

*Zastupitelstvo obce Valy pověřuje po celé volební období starostu obce Valy pana Quido Vlka a jeho 

náhradníka místostarostu Ing. Petra Hroudu zastupováním obce Valy na valných hromadách CHEVAK 

Cheb, a.s.. 

*ZO bylo seznámeno s provedením dílčího přezkoumání hospodaření obce Valy odborem kontroly 

Krajského úřadu Karlovarského kraje. Závěr – při přezkoumání hospodaření obce Valy za období od 1. 1. 

2014 do 30. 9. 2014 nebyly zjištěny chyby a nedostatky. 

*Zastupitelstvo obce Valy schvaluje znění smlouvy s Městskou dopravou Mariánské Lázně, s.r.o, která se 

týká večerního spoje na lince č. 417 016,. 

*Zastupitelstvo obce Valy schvaluje Pravidla rozpočtového provizoria a rozpočtové provizorium obce Valy 

na období 1. 1. 2015 – 31. 3. 2015 na zabezpečení nutných výdajů spojených se zabezpečením chodu obce a 

plněním závazků v měsíční výši max. 1/12 skutečného plnění roku 2014 

*ZO bylo seznámeno s ukončením stavby „Chodníky a most pro pěší“ Bylo schváleno odkoupení 

pozemkové parcely č. 110/14 o výměře 47 m2 v majetku společnosti Reality APS s.r.o. Důvodem ke koupi 

je stavba chodníku na tomto pozemku. Společnost APS s.r.o. nabízí cenu k odprodeji ve výši 10 Kč za jeden 

m2, celková cena pozemku tak činí 470 Kč. Záměr o nákupu byl vyvěšen. 

 



*Starosta obce navrhl záměr stavby garáže a dílny na sběrném místě v obci Valy. Pan Radovan Barcaba 

navrhl řešit dílnu stavební buňkou, nebude tak ale vyřešeno garážování vozidla. Pan Petr Filipčík se dotázal 

na možnost dotace na stavbu takového objektu, informaci zjistí starosta pan Quido Vlk. 

*Pan Petr Filipčík navrhl vybudování víceúčelového objektu v obci Valy u tenisového kurtu. Pan Petr 

Matoušek informoval o skutečnostech, které brání vybudování takového objektu v daném místě. Pan Tomáš 

Podzimek navrhl vybudování tělocvičny a zázemí v areálu bývalých kasáren v Klimentově. Tělocvična by se 

dala využívat i jako sál pro obecní kulturní akce. Objekt by se nacházel mimo obec v dostupné vzdálenosti a 

při větších akcích by nebyli rušeni obyvatelé obce Valy. 

 

DEN SENIORŮ 
Do poštovních schránek valských důchodců si našly cestu 

pozvánky, které jim sdělily, že zase uběhl rok a je čas se 

sejít na další posezení. V restauraci U Březího vlka  

mohli pozvaní potěšit hned tři z pěti smyslů. Sluch- 

poslechem kytarového kvarteta Základní umělecké školy 

v Mariánských Lázních pod vedením pana Tima 

Honzírka, zrak -nádhernými tanečními kreacemi latinsko 

– amerických tanců v podání půvabné Hany Hejlkové 

s partnerem. O další kulturní vložku se postarali tanečníci 

Country skupiny paní Kandráčové.  

Večeří se zákuskem, doma pečenými řezy paní Veroniky 

Nejedlé, si přišel na své třetí ze smyslů – chuť. A samozřejmě nezůstalo jen u pasivní konzumace kultury. 

K tanci hrála dvoučlenná skupina Meteor. O přestávkách bylo dost času na výměnu klípků a společné 

vzpomínání.  

HAVELSKÉ POSVÍCENÍ 

Krásný slunečný den byl jako stvořený k oslavám. Kde jinde se 

vesnice sejde, než v hospodě? Sedm a půl páru mladých lidí 

v krojích za doprovodu klarinetu a kytary procházelo vesnicí, 

tancem a písní zvalo lidi do hospody na posvícenskou 

tancovačku. Večer roztančili hospodu a vyzývali k tanci 

ostýchající se přítomné. Pořadatelé se postarali o bohatou 

tombolu, kterou kromě sponzorských darů tvořily i dary od 

občanů. Při dámské volence se prodaly koše koláčů, které 

napekly valské hospodyňky.  
 

ADVENTNÍ VĚNCE Na poslední listopadový víkend připadly 

hned dvě akce. Původně měly být věnce zdobeny o týden dřív, ale aby 

do Vánoc neopadaly, dohodly se ženy, že se sejdou těsně před první 

adventní nedělí. Chvojí na výrobu věnců dovezl pan starosta, ale své 

zahrádky ostříhali i ostatní. Zdobící materiál a korpusy byly přivezeny 

od květinářky. Nebylo jich však moc potřeba. Věnce se zdobí už 

několikátým rokem, a tak si většina přinesla materiál svůj. Vznikly 

velice pěkné dekorace. Jako vždy zbyly dva věnce na výzdobu obecního 

úřadu. 
 

Zatímco ženy zdobily věnce, starali se ostatní o přípravu ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU. 

Co dělal pan Fiala se selátkem, které věnoval na tuto akci pan Křížek, nevím, ale druhý den večer bylo řádné 

propečené a připravené ke konzumaci. Pan Fiala byl totiž šéfkuchařem této akce a čuníka připravil sám, 

s láskou a elánem.                                                                                                                

 Zbylí muži se vydali kácet stříbrný smrk, který vyrostl ve Valech na zahradě pana Karla Sloupa a ten ho 

obci věnoval. Aby nedošlo k poškození plotu a také stromu, byl na místo přivolán autojeřáb pana Květoně 

z Klimentova, který pomohl zcela zdarma. Strom přivázaný za špičku k jeřábu, byl podřezán,  



jeřábem zdvihnut přes plot a přiblížen ke klubovně. Na místo byl přenesen na lešenářských tyčích.  Druhý 

den dopoledne pořadatelé smrk vztyčili, ozdobili a omotali světelným 

řetězem. Povedlo se jim to nádherně. Nakonec samotný strom byl 

krásně rostlý, hustý a pravidelný. Mezi tím se připravovalo 

občerstvení, muselo se dojet pro várnice, ohřát nápoje a nanosit stoly 

s lavicemi, aby bylo kam si 

sednout. Odpoledne se začali 

scházet občané. Někteří s sebou 

přinesli vánoční cukroví na 

ochutnání. Pro děti byly pod 

stromem připraveny krabice 

s ozdobami, aby se také mohly na výzdobě podílet. Když se setmělo, 

uvítal pan starosta Vlk všechny přítomné a byl rozsvícen strom. Manželé 

Natália Lotina a Valerii Lotin věnovali valským dětem svítícího asi 1,5 

m vysokého sněhuláka. Byl rozsvícen zároveň se stromem a později přemístěn na střechu klubovny, kde je 

vidět už z dálky. 

Během programu se dokrajovalo prasátko, které bylo pro 

občany Valů zdarma, podával se svařáček, horká medovina, 

pro děti dětský punč a ochutnávalo se cukroví. 

Přijeli muzikanti z Lázní Kynžvartu a zpívali koledy a vánoční 

písně. Krásně 

zněly Nesem 

vám noviny, 

Tichá noc, 

Nebeští 

kavalérové a další a další. 

 Spokojenost přihlížejících a nadšení pořadatelů neznalo 

mezí. 
 

 

Týden na to slavil svátek MIKULÁŠ. Zastavil se i u nás ve Valech. Pořadatelé se na tento den těšili snad 

víc, než děti. Mikuláš naděloval vždy v hospodě. Letos se 

s dětmi chtěl setkat na čerstvém povětří. Bylo nutno sehnat 

spoustu věcí a příprava stála pořadatele pěknou řádku hodin. 

Několikrát se sešli, aby si sdělili nápady a z nejlepších 

sestavili průběh večera. Přes jasné rozdělení úkolů stejně, 

jako pokaždé, docházelo ke zmatkům a změnám. Čas letěl a 

konečně tu byl večer. Cesta ke hřišti byla osvícena 

pochodněmi. Zářil i strom a sněhulák.  Zlatka Horníková 

s dětmi zavolala na Mikuláše a  začaly se dít věci: V zimě se 

brzo 

stmívá a tak se ze tmy ozvala slavnostní  a přece 

strašidelná hudba. Mezi pochodněmi ozařujícími 

pódium začalo prskat a kouřit. Spustil se ohnivý 

déšť a z mraku kouře pomalu přicházel Mikuláš 

s andělem.  Za ním se kradli dva šerední čerti. 

Řinčeli řetězy a mávali pytlem. Mikuláš se zastavil a 

otevřel knihu hříchů. Děti byly postupně vyzývány 

na pódium , kde se jich podle zápisu v knize hříchů 

ujal buď anděl nebo čerti. Mikuláš byl ale 

milosrdný, když děti slíbily, že se polepší, vyrval je ze spáru pekelníků a odměnil balíčkem pamlsků.  

 

 



Životní jubileum oslavili tito občané: 
Listopad 2014 Hana Laffarová 

Prosinec 2014 Jaroslav Tichý 
 

Jubilantům srdečně blahopřejeme 

 

 

Všechno by tedy dobře dopadlo, kdyby se čertům 

nezachtělo soudit i dospělé. Do pytle chtěli nacpat 

starostu i přítomné zastupitele. Umravnil je až malý 

Tomášek Podzimků, který jim svého tatínka, prostě 

nedal. Čerti  

pochopili, že na děti jsou krátcí a že  zastupitelé jsou  

zde hájeni a tak si s nimi na usmířenou zatančili 

taneček kolem ohně. Všichni se rozcházeli pozdě, 

neradi a v dobré náladě. 
 

 

 

 

 

PODĚKOVÁNÍ 
Děkujeme panu Jiřímu Faměrovi za celoroční zajišťování občerstvení na všech našich akcích 

i za to, že veškeré výnosy za prodej občerstvení dává spolku „ Centrum pro volný čas“ 

darem. 

 Děkujeme i všem ostatním sponzorům a všem  lidem, kteří se na přípravě a organizaci  akcí 

podílejí. 

 Díky Vám se nám daří pořádat akce v rozsahu a kvalitě, kterou lidé ocení.  

 

 

KNIHOVNA: 17.října jsme dělali strašidláky  na Halloween, ani jsme se nemohli do té maličké 

místnosti vejít. Ale vystřídali jsme se a strašidla se 
povedla všem. 
21.11.2014 To jsme zas dělali  nejdelší řetěz. Však už 

visí na stromě  u klubovny.  

Doufám, že se zase sejdeme v takovém počtu jako 

před Halloweenem. Mám tu spoustu pěkných knížek., 

není to jako koukat na televizi. Je to mnohem lepší. Při 

čtení se Vám v hlavě vytvoří Váš vlastní film. Žádný 

režisér Vám nebude předkládat postavy a prostředí, 

které se líbí jemu, budete mít své vlastní představy. 

Pojďte to zkusit. 

A ty, co to zkusili a těší se knížkami už po výpůjční 

lhůtě, prosím, aby je vrátili. Půjčím jim lepší… 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
     



JÍZDNÍ ŘÁD VALY – M.L. A ZPĚT PLATNÝ OD 14.12.2014 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

RECEPT 

KOKOSKY NA PLECH: 
Z 30 dkg mouky,  10 dkg cukru, 15 dkg másla, 4 žloutků zaděláme linecké těsto, rozválíme na plech a 
potřeme rybízovou marmeládou. Na marmeládu rozestřeme sníh ze 4 bílků a 20ti dkg cukru, do kterého vmícháme 15i dkg 
kokosu. Zvolna pečeme. Hotové rozkrájíme na čtverečky. 

 
Za obsahovou stránku, periodicitu a správnost po poslední korektuře zodpovídá Tomáš Podzimek. Poslední korekturu provedl starosta ve 

spolupráci s Tomášem Podzimkem. Sestavili : J. Vlková, Financování je bez účasti obce, na vlastní náklady  vydali pánové Petr Filipčík, Tomáš 

Podzimek, ing. Petr Hrouda a Quido Vlk. Příspěvky můžete posílat na e-mailovou adresu: valskenovinky@seznam.cz  nebo do schránky na 

Obecní úřad Valy – označit obálku: „Valské novinky – Tomáš Podzimek 

 

Připravujeme:  
 

 27.12.2014(sobota) – Vánoční turnaj ve stolním tenisu ve 13 hodin (Březí Vlk) 
 31.12.2014 (středa) v 18 hod. SILVESTR PRO DĚTI – na dětském hřišti 
 14.2.2015 (sobota) ve 13 hod. Uzení sýrů – klubovna 
 21.3.2015 (sobota) ve 14 hod. Maškarní pro děti i dospělé ( Březí Vlk) 
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